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Abstract (en)
[origin: WO2021116083A1] The invention relates to a method for cleaning an air jet spinning device of a spinning station, an air jet spinning device
of this type and a thread-forming unit for an air jet spinning device of this type. The air jet spinning device comprises a thread-forming unit having a
thread-forming element arranged in a vortex chamber of a nozzle unit, as well as a nozzle unit having at least one air nozzle orientated towards the
vortex chamber in such a way that an air flow exiting the air nozzle impinges on the sliver in the vortex chamber with a rotation flow. According to
the invention, the thread-forming unit has an element carrier for detachably receiving and releasing the thread-forming element or, alternatively or in
addition, same can be linearly shifted in conjunction with the air jet spinning device relative to the nozzle unit between a closed operating position
and an open cleaning position of the air jet spinning device, and the air jet spinning device can be linearly shifted and/or pivoted in the cleaning
position.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zur Reinigung einer Luftspinnvorrichtung einer Spinnstelle, eine solche Luftspinnvorrichtung und eine
Fadenbildungseinheit für eine solche Luftspinnvorrichtung. Die Luftspinnvorrichtung weist eine Fadenbildungseinheit mit einem in einer
Wirbelkammer einer Düseneinheit angeordneten Fadenbildungselement sowie eine Düseneinheit mit mindestens einer derart in Richtung auf
die Wirbelkammer ausgerichteten Luftdüse auf, dass ein aus der Luftdüse austretender Luftstrom das Faserband in der Wirbelkammer mit einer
Rotationsströmung beaufschlagt. Erfindungsgemäß ist vorgesehen, dass die Fadenbildungseinheit einen Elementeträger zur lösbaren Auf- und
Entnahme des Fadenbildungselements aufweist oder alternativ oder zusätzlich in Verbindung mit der Luftspinnvorrichtung relativ zur Düseneinheit
zwischen einer geschlossenen Betriebsstellung und einer geöffneten Reinigungsstellung der Luftspinnvorrichtung linear verschiebbar ist und die
Luftspinnvorrichtung in der Reinigungsstellung linear verschiebbar und/oder verschwenkbar ist.
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